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1 CDA/mw. 
Kuiper

Agendapunt 
12b.

Mw. Pels Evaluatie Social 
return

Evaluatie Social return
Op pag. 53/54 zijn 10 
aanbevelingen geformuleerd die 
zouden kunnen leiden tot een 
vergroting van de opbrengst van 
social return. Welke van deze 
aanbevelingen zijn, naast de 
verlaging van de drempelbedragen 
door GS overgenomen?

Het College van GS heeft alle 
aanbevelingen uit de evaluatie 
overgenomen. Het geschetste 
Plus scenario uit 
het  ‘Adviesrapport naar 
aanleiding van de evaluatie social 
return, november 2019’ is per 1 
januari 2020 ingevoerd.

2 PvdD/Kostic Agendapunt 
7a: 

Hr. Van der 
Hoek

De Kop Werkt 1. Hoofddoelstelling van “De 
Kop Werkt” is de 
verbetering van woon-, 
werk- en leefklimaat in de 
regio van Kop van Noord-
Holland.

a) Wat wordt precies onder 
“leefklimaat” verstaan?
b) Hoe wordt succes van 
projecten op dit gebied 
concreet meetbaar 
gemaakt? Wat hebben de 
projecten tot nu toe aan 
deze doelstelling 
bijgedragen?
c) Moet een goedgekeurd 
project positief (of in ieder 

a) Met leefklimaat wordt het 
geheel van omstandigheden 
waarin mensen in de Kop van 
Noord-Holland prettig wonen, 
werken en leven bedoeld. Hierbij 
valt te denken aan fysieke 
omstandigheden zoals 
woonomgeving, de aanwezigheid 
van voorzieningen (o.a. winkels, 
horeca, vrije tijdsvoorzieningen, 
medische voorzieningen), natuur 
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geval niet negatief) 
bijdragen aan alle drie 
aspecten (woon-, werk-, 
leefklimaat) of kan het zo 
zijn dat een project 
bijvoorbeeld wel positief 
bijdraagt aan het 
werkklimaat, maar tegelijk 
het leefklimaat negatief 
blijkt te beïnvloeden? Hoe 
wordt ervoor gezorgd dat 
de verschillende doelen 
elkaar niet tegenwerken?

en werkgelegenheid, maar ook 
aan minder tastbare zaken zoals 
sfeer. Deze laatste zal voor 
iedereen verschillen. 

b) De effecten van het 
programma zullen worden 
gemeten door middel van een 
maatschappelijke en 
economische effectrapportage. Er 
is bij de start van het programma 
een nul-meting gedaan. De 
effecten van het programma 
zullen daaraan worden  
vergeleken. De opdracht voor het 
maken van een maatschappelijke 
en economische effectrapportage 
wordt naar verwachting dit najaar 
verleend.

c) Het centrale doel van het 
programma is het creëren van 
een optimaal klimaat om te 
wonen, werken, recreëren en 
voor bedrijven om zich in de Kop 
van Noord-Holland te vestigen.
Bij de vertaling van het Regionaal 
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2. Het Regionaal Ambitiedocument 
van de Kop van Noord-Holland op 
basis waarvan de doelstellingen van 
“De Kop Werkt” zijn bepaald stamt 
alweer uit 2015. De ontwikkelingen 

Ambitiedocument en het 
programma naar de 4 
bestuursopdrachten (welke 
uitvoering moeten geven aan het 
programma) is rekening 
gehouden met de zorg voor het 
creëren van een optimaal woon-, 
werk- en leefklimaat. Niet alle 
projecten dragen bij aan de 3 
aspecten van het programma om 
een optimaal klimaat te 
realiseren maar alle projecten 
samen weer wel. Doordat de 
locaties waarin de projecten zich 
bevinden verschillen wordt 
gezorgd dat de doelen elkaar niet 
tegenwerken. Zo zullen projecten 
in de haven op die locatie 
bijdragen aan het werkklimaat 
maar op deze locatie niet 
bijdragen aan het woonklimaat. 

2) 
A: Op dit moment wordt gewerkt 
aan de actualisatie van het 
bestaande Regionaal 
Ambitiedocument. De 
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gaan snel en we zijn ons sinds die 
tijd steeds bewuster geworden van 
het belang van beschermen van 
natuur en milieu. 
a) Wanneer, door wie en op welke 
manieren kan het 
Ambitiedocument een update 
krijgen/gewijzigd worden? 

b) Het Ambitiedocument en de 
Toetsingskader richten zich 

ontwikkelingen sinds 2015 zijn 
snel gegaan. Er zijn vooral grote 
veranderingen gaande op het 
gebied van (circulaire) economie, 
klimaat, energie, demografie en 
leefbaarheid. Deze 
ontwikkelingen zijn van invloed 
op de ruimtelijke en economische 
ontwikkeling van de regio en 
vormen hiermee een belangrijke 
basis voor de actualisatie. 
De intentie is om op basis van het 
geactualiseerde 
ambitiedocument te komen tot 
een nieuwe 
samenwerkingsagenda voor de 
Kop voor na 2020 (als het huidige 
programma van 'De Kop Werkt!' 
afloopt). Net voor de zomer zal 
GS een bezoek brengen aan de 
regio, de eerste opzet van een 
nieuwe samenwerkingsagenda 
zal dan gedeeld worden.

B
Er is niet zozeer sprake van een 
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bijvoorbeeld op het bevorderen van 
toerisme. Is er sprake van een 
tekort aan toerisme in de regio? 
Wordt de schade die toerisme met 
zich meebrengt voor o.a. natuur, 
milieu en klimaat bijgehouden en 
meegewogen?

c) Er wordt onder andere ingezet op 
biomassa. Schuift deze visie over 
biomassa automatisch mee met de 
actuele discussies en conclusies 
over biomassa? Hoe? 

d) De nadruk wordt gelegd op 

tekort aan toerisme, maar de 
regio is gebaat bij een toename 
van het toerisme vanwege de 
economische waarde van de 
sector en de toegevoegde waarde 
die het heeft ten aanzien van het 
vestigingsklimaat en de 
leefomgeving, in de zin van 
bijvoorbeeld het in standhouden 
van voorzieningen. De schade die 
toerisme mogelijk met zich 
meebrengt wordt hierin niet 
meegenomen. Daarbij zijn er ook 
nog geen signalen dat de 
toeristische draagkracht van de 
regio onder druk staat.

C)
In het huidige programma De 
Kop Werkt! zijn m.b.t. biomassa 
geen concrete projecten 
opgenomen. De actuele 
discussies en conclusies over 
biomassa worden wel betrokken 
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versterking van de bollenteelt. 
Wordt er ook actief gewerkt aan 
afbouw van gebruik van 
landbouwgif en zo ja, hoe precies?

bij de actualisatie van het 
bestaande ambitiedocument.

D) De afbouw van het gebruik 
van landbouwgif is geen 
onderdeel van het huidige 
programma De Kop Werkt.
(Vanuit ons beleid ondersteunen 
wij de integrale verduurzaming 
van de agri-food sector waarbij 
onder meer het sluiten van 
kringlopen het streven is. De 
ontwikkeling van weerbare 
gewassen en de vermindering 
van de afhankelijkheid van 
(chemische) 
gewasbeschermingsmiddelen is 
daar onderdeel van. 
In het collegeprogramma is  
onder meer de transitieacademie 
en de stimulering van 
biologische bollenteelt 
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3. Hoeveel geld is er tot nu toe 
uitgegeven aan projecten voor 
1.economische groei en ambities op 
vlak van toerisme 2. beschermen en 
versterken van de natuur 
3.verbeteren van de kwaliteit van 
water/lucht/bodem 4. aanpak van 
klimaatcrisis en klimaatbestendig 
maken van de regio? Graag de 
verhoudingen duidelijk laten zien.

aangekondigd. In de 
Omgevingsvisie Noord-Holland 
is de ambitie opgenomen om de 
grondgebonden landbouw in 
2030 natuurinclusief te laten 
zijn. 
Onze inzet richt zich op het 
verminderen  van het gebruik en 
de emissie van 
gewasbeschermingsmiddelen. 
Daarnaast stimuleren we de 
ontwikkeling van weerbare 
gewassen en teeltsystemen 
zoals agroforestry, 
precisielandbouw en 
bodemverbetering. Dit doen wij 
onder andere via de Greenports, 
het programma Natuurinclusieve 
Landbouw (NIL) en het Landelijk 
Milieuoverleg Bloembollen 
(LMB)). 
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3. Het programma De Kop Werkt 
kent een andere indeling van het 
type projecten dan hierbij wordt 
gevraagd. Op basis van de 
inhoud van de projecten is een 
schattig gemaakt van de 
verleende bijdragen aan de hier 
boven gevraagde doelen. 

Tot medio 2019 zijn de 
volgende bedragen uitgegeven  
(zie overzicht Jaarrapportage 
2019)
@1: economische groei en 
ambities op vlak van toerisme 
circa € 2,7  miljoen 
@2: beschermen en versterken 
van de natuur circa € 480.000
@3: verbeteren van de kwaliteit 
van water/lucht/bodem (zie @2)
@4: aanpak van klimaatcrisis en 
klimaatbestendig maken van de 
regio dit is geen onderdeel van 
het programma
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3 PvdD/Kostic Agendapunt 
7b

Hr. Van der 
Hoek

Evenementenspon
soring

1. Wat verstaat de provincie precies 
onder het begrip “beeldbepalend”? 
Hoe zijn volgens de provincie 
evenementen zoals Landbouwshow 
Opmeer en Jumping Amsterdam 
precies beeldbepalend? 

2. De provincie is van plan om in 
het derde jaar van deze 
collegeperiode de resultaten te 
evalueren, o.a. op het gebied van 
dierenwelzijn. Hoe gaat de 
provincie dierenwelzijn precies 
toetsen? Maakt ze daarbij gebruik 
van adviezen van de 
dierenwelzijnsorganisaties, 
onafhankelijke organisaties die 
experts zijn op het gebied van 
dierenwelzijn? 

1. De Landbouwshow Opmeer is 
beeldbepalend, omdat deze goed 
aansluit bij onze uitgangspunten 
voor evenementensponsoring:
• Evenementen met een 
Noord-Hollands karakter
• Evenementen die 
aansluiten bij onze kerntaken
• Mogelijkheden voor een 
grote zichtbaarheid
• Evenementen met een 
bovenregionale uitstraling 
(media-aandacht)
• Publieksevenementen
en we in het verleden succesvol 
met deze organisatie hebben 
samengewerkt.

Jumping Amsterdam sponsoren 
we vanuit EK en WK budget, dit is 
een evenement met een 
wereldbekerwedstrijd dressuur 
en een wereldbekerwedstrijd 
springen.
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2 Na het evenement vindt er een 
evaluatie plaats, waarbij eigen 
medewerkers, de organisatie, 
publiek, personeel en/of 
vrijwilligers en externe partijen 
worden betrokken. Bij deze 
evaluatie brengen we 
nadrukkelijk in beeld welke 
stappen de organisatie heeft 
genomen om dierenwelzijn te 
verbeteren en hoe dierenartsen 
en andere relevante experts zijn 
ingezet.

4 PvdD/Kostic Agendapunt 
12

Mw. Pels Wijziging 
Uitvoeringsregelin
g subsidies 
onderzoeken 
duurzaam 
benutten 
monumenten 
Noord-Holland

1. De provincie geeft subsidie voor 
1. Haalbaarheidsonderzoek naar de 
herbestemming of verbetering van 
de exploitatiemogelijkheden van 
een monument en 2. Energiescan(s) 
met betrekking tot èèn of meerdere 
monumenten. 

Stimuleren van duurzaamheid van 
monumenten lijkt dus vooral op het 
gebied van energie ingevuld te 
worden, klopt dat? 
Zijn er ook mogelijkheden ook 
andere aspecten van duurzaamheid 

Nee dat klopt niet. De nadruk ligt 
op energiebesparing en 
opwekking omdat hier de 
grootste opgave ligt. Door het 
vergroten van het comfort en het 
verlagen van de energielasten 
worden de kansen op behoud 
door de vaak kleine stichtingen 
met een beperkt budget 
vergroot. De regeling staat nu 
echter ook open voor bredere 
onderzoeken naar één of 
meerdere monumenten in relatie 
tot elkaar en/ of hun omgeving. 
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te bevorderen via subsidies, 
bijvoorbeeld door steun voor 
ideeën/onderzoeken die 
monumenten natuurinclusiever en 
klimaatbestendiger willen maken?

In bijlage 1 is een opzet 
meegenomen waar een 
energiescan aan moet voldoen. 
Daarin staat dat een energiescan 
ook kansen voor waterbesparing, 
groene daken, duurzaam 
materiaalgebruik, circulariteit en 
overige tips voor duurzaam 
gebruik moet bevatten. De 
regeling is hier juist op aangepast 
omdat wij naar aanleiding van 
een pilot in de Zaanse Schans 
juist veel kansen zien wanneer 
meerdere monumenten in relatie 
tot elkaar en/ of de omgeving 
worden gezien. Dan kan er ook 
gekeken worden naar 
bijvoorbeeld uitruil van warmte, 
afvalverwerking en het 
versterken van de biodiversiteit. 

5 PvdD/Kostic Agendapunt 
12d

Mw. Pels Procedure 
museumvoordrach
t

1. In de brief naar PS staat: “Deze 
voorstellen zullen worden 
beoordeeld door een 
onafhankelijke driekoppige jury van 
deskundigen. De musea worden in 
de gelegenheid gesteld hun 
voorstel toe te lichten aan de jury. 

De jury speelt inderdaad een 
belangrijke rol in dit proces en de 
keuze voor de voordracht van het 
museum. Zij voorzien op basis 
van hun deskundigheid 
Gedeputeerde Staten een advies 
over de voordracht voor een 
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De jury zal ons vervolgens 
adviseren welk museum 
voorgedragen moet worden.” 

De jury speelt een belangrijke rol in 
het selectieproces. Door wie wordt 
de jury geselecteerd en op basis 
van welke criteria? Wordt daarbij 
ook gekeken naar diversiteit (in 
samenhang met deskundigheid)?

museum aan de minister. Deze 
driekoppige jury is primair 
geselecteerd op basis van 
deskundigheid in het museale 
veld (museale ervaring en 
kennis/ervaring met aantrekken 
van nieuwe publieksgroepen).  
Daarnaast is gekeken naar 
diversiteit. Dit heeft geleid tot 
een divers samengestelde jury in 
termen van man/vrouw, leeftijd 
en culturele achtergrond.  Qua 
procedure is, na beraad met 
OCW, Raad voor Cultuur en IPO  
hier ambtelijk een voorstel 
gedaan met een long- en short 
list op basis waarvan de jury 
geworven is. We zijn blij dat het 
gelukt is om in korte tijd een 
goede en deskundige jury te 
selecteren.

6 PvdD/Kostic Agendapunt 
13b

CvdK: hr. Van 
Dijk

Jaarverslag HAC 1. Wat is de reden dat verslagen 
van bijeenkomsten/zittingen van 
HAC wel openbaar zijn, maar niet 
zodra mogelijk online worden gezet 
en geldt dat ze apart telefonisch via 
HAC moeten worden opgevraagd? 

Nee, verslagen worden nu niet 
standaard actief openbaar 
gemaakt en standaard online 
gezet maar kunnen openbaar 
worden gemaakt in geval van een 
Wob-verzoek (na toetsing aan de 
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Is er een mogelijkheid om de 
verslagen standaard online te 
zetten?

Wob). Na inwerkingtreding van 
de Wet Open Overheid zal er wel 
actief openbaar moeten worden 
gemaakt. In de regel worden de 
adviezen nu pas met de beslissing 
op bezwaar verstrekt aan de 
bezwaarde. Als een dergelijk 
advies nu wordt opgevraagd in 
het kader van de Wob volgt 
openbaarmaking in 
geanonimiseerde vorm (onder de 
condities van de Wob).

7 PvdD/Kostic Agendapunt 
14c

Hr. Van der 
Hoek

Rapportage 
Europastrategie 
Noord-Holland 
voor 2019

1.“Deze rapportage geeft weer wat 
er is gebeurd op de prioriteiten en 
wat de huidige stand van zaken is 
op de verschillende dossiers in het 
jaar 2019. De Europastrategie 
Noord-Holland zal in de loop van 
2020 worden hernieuwd. Daarbij 
zullen wij de Provinciale Staten 
actief betrekken.” 

2020 is al aangebroken. Hoe zit het 
BOB-proces er precies uit, wat is de 
tijdlijn? Hoe worden PS exact actief 
betrokken?

1. Het proces van vernieuwing 
van de Europastrategie start in 
2020. Door middel van het BOB-
model wordt PS betrokken bij de 
beleidsontwikkeling, 
onderverdeeld in drie fases: 
Beeldvorming, Oordeelsvorming 
en Besluitvorming. Dit proces 
wordt in 2020 doorlopen om tot 
een herziening van de 
Europastrategie te komen die 
met ingang van 2021 van kracht 
moet zijn. Fase 1 (beeldvorming) 
zal plaatsvinden in de vorm van 
een BOT-overleg. Aan uw 
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2. “Bij de verdeling van zetels van 
de inhoudelijke commissies van het 
Comité van de Regio’s is 
gedeputeerde Van der Hoek 
benoemd in de commissie NAT 
(natuurlijke hulpbronnen). In deze 
commissie worden onderwerpen 
zoals het gemeenschappelijk 
landbouwbeleid (GLB), 
voedsel(productie), Europees 

Commissie ligt het verzoek voor 
om dit overleg op 20 april 2020 te 
laten plaatsvinden. De inzichten 
uit dit oriënterend gesprek 
worden uitgewerkt in een 
gespreksnotitie die zowel in GS 
als PS worden besproken (fase 2: 
oordeelsvorming). Deze notitie, 
en de bespreking ervan, zijn de 
basis voor de nieuwe 
Europastrategie vanaf 2021. Naar 
verwachting wordt deze aan het 
eind van 2020 ter vaststelling aan 
de Provinciale Staten 
aangeboden (fase 3: 
besluitvormingsfase).

2 De inzet is het 
vertegenwoordigen van de 
Noord-Hollandse en bredere 
Nederlandse regionale belangen 
op Europees niveau. In de 
commissie NAT richt Noord-
Holland zich met name op het 
onderwerp gemeenschappelijk 
landbouwbeleid. Dit is in lijn met 
de Noord-Hollandse 
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visserijbeleid, maritiem beleid en 
toerisme behandeld. Dit sluit goed 
aan bij de onderwerpen van de 
portefeuille van de gedeputeerde.”

Wat is precies de inzet van de 
Gedeputeerde in deze functie? Wat 
willen GS bereiken op alle 
aangehaalde onderwerpen en 
welke prioriteiten worden daarbij 
gesteld?

3. Het grote belang en actualiteit 
van biodiversiteit wordt erkend 
door de provincie in de huidige 
Europastrategie. Daarom is er op 
dit onderwerp gekozen voor de 
pilot ‘mededepartementschap’. 
Welke activiteiten zijn ondernomen 
en welke input is geleverd door de 
provincie in het kader van 
mededepartementschap op het 
gebied van biodiversiteit? Wat zijn 
de resultaten en hoe worden die 
gemeten?

Europastrategie en de prioriteiten 
van het IPO. De standpunten 
zoals verwoord in het position 
paper over toekomst GLB van het 
IPO zijn hierbij het uitgangspunt. 
Het Comité van de Regio’s is het 
gremium om bekendheid te 
geven aan goede regionale 
praktijkvoorbeelden en een 
bijdrage te leveren aan 
adviesrapporten over de 
genoemde onderwerpen.

3 Aan deze IPO pilot heeft de 
provincie in een eerder stadium 
een bijdrage geleverd en is 
daarom niet terug te vinden in de 
rapportage over de 
Europastrategie van 2019. 
Informatie over de pilot kunt u 
terug vinden in het 
voortgangsrapport van Regio 
Randstad dat op 18 april 2018 
aan PS is gestuurd.
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4.. “Noord-Holland richt zich op het 
verbeteren van Europese 
regelgeving met als doel dat deze 
regelgeving bijdraagt aan zowel de 
regionale economie als het milieu 
en het klimaat.” Betekent dat dat 
de provincie zich uitsluitend inzet 
voor ontwikkelingen die naast aan 
economie, óók positief bijdragen 
aan milieu én het klimaat? Is het 
dus altijd een kwestie van ‘en-en’ 
en niet ‘of-of’? 

5. Kan het zijn dat in praktijk inzet 
op bepaalde ambities van de 
provincie (bijvoorbeeld 
economische groei en 
werkgelegenheid) andere ambities 
van de provincie binnen Europa 
tegenwerkt (bijv. waterkwaliteit, 
natuurbescherming, gezondheid)? 
Hoe wordt dan een afweging van 
belangen gemaakt en hoe is dat 
precies tot nu toe gedaan? Wordt 

4 
Aan het thema Regionale 
Economie in de Europastrategie 
2017-2021 ligt de 
Uitvoeringsagenda Economie 
2016-2019, met als titel ‘Werken 
aan een duurzaam, ondernemend 
en vernieuwend Noord-Holland’, 
ten grondslag. De Europese inzet 
van de provincie draagt daarmee 
bij aan de doelen en 
beleidsmatige afwegingen die in 
deze uitvoeringsagenda door PS 
zijn vastgesteld.

5. De ontwikkeling van de 
verschillende beleidsagenda’s, 
zoals de Uitvoeringsagenda 
Economie 2016-2019 en de 
Watervisie 2021, gebeurt 
integraal. Daarbij maakt PS een 
afweging van de verschillende 
belangen en stelt de 
beleidsagenda’s vast. Deze 
vastgestelde beleidsagenda’s 
vormden, samen met het vorige 
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er gewerkt aan meer integrale 
aanpak?

6. Kan het zijn dat in praktijk een 
deel van de inzet van  o.a. EFRO 
subsidiefondsen en geld vanuit 
landbouwsubsidies sommige 
ambities van de provincies helpt 
(subsidie voor een 
werkgelegenheidsproject 
bijvoorbeeld), maar tegelijk andere 
ambities (waterkwaliteit, 
natuurbescherming, gezondheid) 
schaadt? Hoe wordt dan een 
afweging van belangen gemaakt en 
hoe is dat precies tot nu toe 
gedaan? Wordt er gewerkt aan 
meer integrale aanpak, om ervoor 
te zorgen dat alle uitgegeven 
subsidies positief bijdragen aan alle 
provinciale ambities (of die in ieder 
geval niet negatief beïnvloeden)?

7. “De luchthaven Schiphol is een 

coalitieakkoord, de basis voor de 
Europastrategie 2017-2021. Deze 
aanpak zal ook bij de herziening 
van de Europastrategie worden 
toegepast.

6. Net als bij de ontwikkeling van 
de Europastrategie vormen de 
door PS vastgestelde 
beleidsagenda’s de basis voor de 
ontwikkeling van de Operationele 
Programma’s van de EU 
subsidiefondsen die onder regie 
staan van de provincie. De 
afweging van belangen en 
integraliteit gebeurt bij de 
vaststelling van de verschillende 
beleidsagenda’s in PS. 

7. De maatschappelijke voor- en 
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belangrijke pijler voor de 
economische ontwikkeling van de 
metropoolregio (en de rest van 
Nederland).” Wordt in kaart 
gebracht hoe de zogenaamde 
economische voordelen van 
Schiphol in verhouding staan tot de 
aangerichte schade aan andere 
provinciale doelen, zoals 
gezondheid, natuurbescherming, 
milieu en klimaat? 

8. “De hoofdconclusie van het 
onderzoek is dat vanaf het begin 
van de huidige Europese 
programmaperiode (2014-2020) tot 
de peildatum 1 september 2018, € 
728.928.610 Europese subsidie is 
toegekend aan 1.291 organisaties in 

nadelen van (de groei van) 
Schiphol worden in beeld 
gebracht met de 
gestandaardiseerde methode van 
een maatschappelijk kosten- en 
batenanalyse (MKBA). In een 
MKBA worden negatieve 
effecten, zoals geluidhinder en 
milieueffecten, ook gemonitord. 
Voor Schiphol wordt regelmatig 
een MKBA uitgevoerd en vrijwel 
altijd in opdracht van het 
ministerie van I&W, niet door de 
provincie Noord-Holland. De 
laatste bekende MKBA voor 
Schiphol van de rijksoverheid was 
in 2018 (Decisio/SEO, 
Verkennende MKBA 
beleidsalternatieven luchtvaart).

8. Op pagina 9 in de rapportage 
vindt u een link naar een artikel 
en het onderzoek naar 
toegekende Europese middelen 
in Noord-Holland naar 
toegekende Europese middelen 
in Noord-Holland. Op pagina 16 in 

https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2019/Februari_2019/Noord_Holland_haalt_728_miljoen_aan_Europees_geld_binnen/Rapport_inventarisatie_EU_euro_s_Noord_Holland_MRA_Amsterdam.pdf
https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2019/Februari_2019/Noord_Holland_haalt_728_miljoen_aan_Europees_geld_binnen/Rapport_inventarisatie_EU_euro_s_Noord_Holland_MRA_Amsterdam.pdf
https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2019/Februari_2019/Noord_Holland_haalt_728_miljoen_aan_Europees_geld_binnen/Rapport_inventarisatie_EU_euro_s_Noord_Holland_MRA_Amsterdam.pdf
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Noord-Holland. Deze organisaties 
dragen met 2.556 
projectdeelnames bij aan het 
realiseren van 2.130 projecten.” 
(p.9)

Welk percentage van deze 
organisaties/projecten betreft 1) 
organisaties en/of projecten die 
zich richten op versterking en 
bescherming van natuur 2) 
organisaties en/of projecten die 
zich richten op aanpak van 
klimaatcrisis 3) organisaties en/of 
projecten die zich richten op 
verbetering en milieu (water, 
bodem, lucht)?

9. Als het gaat om de ambitie van 
duurzaamheid en bereikbaarheid 
voor bewoners en bezoekers van 
Noord-Holland: wordt er binnen de 
Europese context ook gewerkt aan 
duurzame innovatie op het gebied 
van openbaar vervoer?  Welke 
mogelijkheden bestaan daarvoor?

het onderzoeksrapport zijn alle 
projecten gecategoriseerd naar 
economische topsector volgens 
het nationaal topsectorenbeleid. 
Op pagina 19 vindt u een 
uitsplitsing per Grand Societal 
Challenge. Daarin zijn ook de 
thema’s klimaat en milieu 
meegenomen. De provinciale 
inzet op Europese subsidies richt 
zich hoofdzakelijk op de EFRO 
programma’s (Kansen voor West 
en Interreg). Dit vanwege het feit 
dat de provincie directe invloed 
op deze programma’s heeft.

9. Binnen de Europastrategie 
2017-2021 hebben de vorige 
Provinciale Staten gekozen voor 
de prioriteit ‘smart mobility’. Dit 
betekent dat wij ons op dit 
moment in Europese context niet 
richten op het onderwerp 
duurzame innovatie op het 
gebied van openbaar vervoer. 
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Gedurende 2020 wordt u 
betrokken bij de herziening van 
de Europastrategie voor de 
periode vanaf 2021. Een 
eventuele heroverweging van 
prioriteiten is onderdeel van dit 
proces.

8 PVV/mw. 
Bezaan

Agendapunt 
7a: 

Hr. Van der 
Hoek

De Kop Werkt Op blz. 2 van de brief staat dat voor 
de projecten uit de 
Bestuursopdracht Havens geldt dat 
deze vertraging en wijzigingen 
oplopen door gewijzigd beleid van 
Defensie / Koninklijke Marine en 
daardoor druk zetten op de 
ontwikkelingen in de civiele haven.

VRAAG:
Kan de gedeputeerde een 
toelichting geven inzake het 
gewijzigde beleid van Defensie / 
Koninklijke Marine?

Sinds jaar en dag is er sprake van 
civiel-militaire samenwerking in 
de haven van Den Helder. Eén 
van de gezamenlijke acties, 
opgenomen in de 
Bestuursopdracht Havens, was 
het onderzoek naar de 
haalbaarheid om de defensie-
locatie Harssens I te ontwikkelen 
als industrieterrein civiel gebruik. 
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Het onderzoek heeft echter 
opgeleverd dat dit op 
belemmeringen stuit op het 
gebied van geluidsruimte, 
externe veiligheid en nautische 
veiligheid. Diverse 
ontwikkelingen, zoals de 
verwachte groei van de 
Koninklijke Marine, de ambitie 
van Den Helder om te investeren 
in de energietransitie en 
onzekerheid rondom de 
implementatie van  de 
omgevingswet geven aanleiding 
tot een stijgende vraag naar 
ontwikkelruimte voor 
havenfaciliteiten voor zowel 
civiele als defensie doeleinden. 
Momenteel wordt aan de hand 
van een strategische verkenning 
onderzocht hoe in de toekomst 
deze toegenomen vraag aan 
ruimte  geaccommodeerd kan 
worden.

9 PVV/mw. 
Bezaan

Agendapunt 
7a: 

Hr. Van der 
Hoek

De Kop Werkt Bijlage 1 Overzicht 
Voortgangsrapportage 2019 en 
Jaarprogramma 2020:
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1. Op blz. 3 staat project nr. 171 
“Onderzoek Petten Energy and 
Health”. Vanuit project nr. 181 
(Petten Zuid) wordt € 128.221 
verschoven naar dit project. 

VRAAG:
Kan de gedeputeerde deze 
verschuiving toelichten?

2. Op blz. 5 staat project nr. 514 
“Dorpsontwikkelplan 
Wieringerwerf” voor het 
Jaarprogramma 2020. Daar is 
400.000 euro budget voor nodig in 
2020. 
Op blz. 4 van de pdf-bijlage staat 
dat duurzaamheid een leidend 
thema is bij dit project en dat bij de 
enginering aan dit aspect veel 
aandacht wordt besteed. Het gaat 
daarbij om grondstoffen, 
circulariteit of een bijdrage aan de 
opwekking van duurzame energie.

VRAAG:

1 Het project Petten Zuid wordt 
niet tijdig opgepakt en uitgevoerd 
en de stuurgroep De Kop Werkt! 
is gemachtigd om met deze 
gelden te schuiven binnen het 
programma De Kop Werkt!.  

2 De enginering van dit project is 
gestart per 1 januari 2020. Start 
van het project is voorzien in het 
najaar van 2020. Op dit moment 
kan nog geen antwoord worden 
gegeven hoe deze aspecten 
worden verwerkt in het 
Dorpsontwikkelplan 
Wieringerwerf.

De genoemde aspecten zijn 
meegenomen in de opdracht van 
de enginering van dit plan. De 
engineer zal van deze aspecten 
aan moeten geven hoe deze bij 
de uitvoering van dit plan kunnen 

Commentaar [ZmM(d1]:  
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Kan de gedeputeerde toelichten op 
welke manier aandacht wordt 
besteed aan grondstoffen, 
circulariteit of een bijdrage aan de 
opwekking van duurzame energie?

3. Op blz. 5 project nr. 530 
“Bereikbaarheid 
netwerkkwadrant”, waarvan het 
linkje niet lijkt te werken. Dit lijkt 
ook het geval te zijn bij de 
projecten 542, 521, 517, 516, 441, 
411 en 192. En op blz. 6 staan een 
aantal overige projecten zonder 
linkje.

VRAAG:
Kunnen de documenten bij de 
genoemde linkjes “los” 
gepubliceerd worden (en indien 
mogelijk ook eventuele 
documenten die horen bij 
betreffende overige projecten)? 

worden meegenomen.

3 In de bijgevoegde bijlagen treft 
u de documenten aan en tevens 
de Bijlage Overzicht 
Voortgangsrapportage 2019 en 
Jaarprogramma 2020 waarin de 
linkjes wel werken.
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PVV/mw. 
Bezaan

9b Mw. Pels Brief aan PS over 
Noord-Hollandse 
waarderingskaart 
voor 
stolpboerderijen

Op blz. 4 van de brief staat bij 
financiële aspecten/risico’s dat het 
richtbedrag voor het onderzoek 
150.0000 is uit de bestaande 
middelen. 

VRAAG:
Gaat het hier om 150.000 of 
1.500.000 euro?

Het juiste bedrag is € 150.000,-.


